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PROTOKÓŁ NR 4/2021 
z posiedzenia Komisji Finansów, które odbyło się 22.04.2021 r. 

w trybie zdalnym  
 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Koszty utrzymania budynków użyteczności publicznej. 
2. Opiniowanie projektów uchwał: 

2.1.  w sprawie zwolnienia z części opłaty pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, 

2.2.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Bierunia na lata 2021-2027, 
2.3.  w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2021 rok. 

3. Informacja o bieżącej sytuacji finansowej miasta oraz o zarządzeniach Burmistrza w sprawie 
zmian budżetu w okresie międzysesyjnym. 

4. Sprawy bieżące. 
5. Przyjęcie Protokołu nr 3/2021 z posiedzenia komisji z dnia 18.03.2021 r.  
 

 
 
Przewodniczący komisji Edward Andrejczuk otworzył posiedzenie Komisji Finansów, które  
w związku ze stanem epidemii oraz stosownie do zapisów art. 15 zzx ust. 3 ustawy  
z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych  
z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 
oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, posiedzenie komisji 
odbyło się w zdalnym trybie przy wsparciu systemów informatycznych eSesja oraz Microsoft Teams. 
Na podstawie informacji uzyskanej z systemu eSesja stwierdził, że liczba zalogowanych do systemu 
radnych pozwala na prawomocne podejmowanie opinii, wniosków i stanowisk.  
Przywitał wszystkich uczestniczących zdalnie w posiedzeniu oraz zapytał czy wszyscy radni otrzymali 
zawiadomienie wraz z zaproponowanym porządkiem posiedzenia i czy wnoszą uwagi do porządku 
posiedzenia. 
 
Wobec braku uwag, przewodniczący komisji przeszedł do merytorycznych punktów posiedzenia.  
 
 
Ad 1 
Do tematu kosztów utrzymania budynków użyteczności publicznej wprowadził Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Tomasz Pawlus. Przedstawił dwa rodzaje kosztów: bezpośrednie 
utrzymanie budynku oraz koszty związane z funkcjonowaniem jednostek czy instytucji. W każdym 
z omawianych budynków: 

1) Budynek TRIADY przy ul. Władysława Jagiełły 1, 
2) Budynek przy ul. Warszawskiej 292, 
3) Budynek przy ul. Chemików 37, 
4) Budynek przy ul. Wawelskiej 35, 
5) Budynek przy ul. Granitowej 22 

zilustrował kwoty na przestrzeni trzech ostatnich lat z podziałem na następujące składniki: przeglądy 
budynków i urządzeń, utrzymanie windy (jeśli posiada), koszty remontów, gaz, woda ścieki, energia 
elektryczna oraz wyjaśnił z czego mogą wynikać różnice. Na koniec zaprezentował łączne koszty 
wymienionych budynków, które Gmina Bieruń ponosi z tytułu utrzymania budynków użyteczności 
publicznej.  
Dyskusję w przedmiotowym temacie otworzył przewodniczący komisji i jako pierwszy zabrał głos 
w pytaniu o planowane koszty utrzymania na rok bieżący oraz stan techniczny wymienionych 
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budynków. Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Sebastian Macioł oraz Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej Tomasz Pawlus.  
W kolejności głos zabrał radny Piotr Świerkosz. Zwrócił uwagę na brak w materiale danych 
dotyczących budynku przy ul. Turystycznej 1 oraz budynku przy ul. Rynek 14. Ponadto stwierdził, 
że dane dotyczące zużycia mediów w budynkach, z których korzystają najemcy są indywidulane 
i nie wnoszą nic do omawianego tematu. Szczegółowych wyjaśnień udzielił Zastępca Burmistrza oraz 
Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej. Ponadto przewodniczący komisji Edward Andrejczuk 
powiedział, że docenia przekazane dane przez jednego z najemców, ponieważ to daje możliwość 
zobrazowania rzeczywistych koszów utrzymania, mając oczywiście na uwadze fakt, że koszty 
te są bezpośrednio związane z charakterem prowadzonej działalności.  
Następnie do przedmiotowego tematu odniósł się radny Jarosław Mokry, który nadmienił, 
że w opracowaniu brakuje pozostałych budynków, które są własnością miasta (budynki kultury, 
szkoły). Poza tym podjął kwestie związane z: termomodernizacją budynku przy ul. Warszawskiej 292 
i zachowaniem formy historycznej tegoż budynku, montażem paneli fotowoltaicznych 
w przedsięwzięciach, na które przyznane zostały dofinansowania, wymianą ogrzewania w budynku 
przy ul. Warszawskiej 292 i budynku „Hamrowizny” oraz z modernizacją Dworca Kolejowego 
w Bieruniu i poziomem szacowanych kosztów z tym związanych. Odpowiedzi udzielił Zastępca 
Burmistrza. 
 
 
Na  zakończenie pierwszego punktu posiedzenia, przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

następującą opinię: 

Opinia 1 

Komisja Finansów po zapoznaniu się z materiałami dotyczącymi kosztów utrzymania budynków 

użyteczności publicznej akceptuje poziom wydatków. 

za - 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Opinia przyjęta jednogłośnie, przy 9 głosach za. 

 

Ad 2 
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał: 
 
2.1.  w sprawie zwolnienia z części opłaty pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży 
 
Projekt uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej Tomasz Pawlus, 
a następnie odpowiedział na pytanie przewodniczącego komisji Edwarda Andrejczuka dotyczące 
okresu, jaki ma objąć omawiana uchwała.  
 
Przewodniczący komisji poddał pod zaopiniowanie projekt uchwały: 
 
Opinia 2 
Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zwolnienia z części opłaty pobranej 
od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych 
do spożycia w miejscu sprzedaży. 
 

za – 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Opinię przyjęto jednogłośnie, przy 9 głosach za.  

 



 

3 

 

 
2.2.  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Bierunia na lata 2021 2027. 
2.3.  w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia na 2021 rok. 
 
Projekty uchwał omówiła Skarbnik Miasta Dorota Przybyła. Do projektów uchwał pytanie zadał 
radny Edward Andrejczuk, które dotyczyło zadań z zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi. 
Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Miasta.  
 
Skarbnik Miasta zgłosiła autopoprawkę do uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Bierunia 
na 2021 rok. 
 
 
Na zakończenie poddano pod głosowanie następujące opinie: 
 
Opinia 3 

Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej miasta Bierunia na lata 2021 2027. 
 

za – 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Opinię przyjęto jednogłośnie. 

 

 

Opinia 4 

Komisja Finansów pozytywnie opiniuje projekt uchwały sprawie zmian budżetu miasta Bierunia 
na 2021 rok. 
 

za – 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Opinia przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad 3 

Bieżącą sytuację finansową miasta, zarządzenia Burmistrza w sprawie zmian budżetu  
w okresie międzysesyjnym oraz wpływ pandemii na budżet gminy szczegółowo przedstawiła Skarbnik 
Miasta.  
 
 
Wobec braku głosów, przewodniczący komisji poddał pod głosowanie następującą opinię: 
 
Opinia 5 
Komisja Finansów zapoznała się z bieżącą sytuacją finansową miasta oraz z zarządzeniami 
Burmistrza w sprawie zmian budżetu w okresie międzysesyjnym i pozytywnie je opiniuje. 

za – 9 głosów 
 

przeciw – 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Opinię przyjęto jednogłośnie, przy 9 głosach za.   

 
Ad 4 
Przewodniczący Rady Marcin Nyga poinformował, aby po zakończeniu posiedzenia, w systemie 
Miscrosoft Teams pozostali przewodniczący komisji stałych i Wiceprzewodnicząca Rady. 
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Radny Stanisław Jurecki zgłosił problem z dziurami na wyjeździe z rynku Bierunia w stronę Tychów. 
Zastępca Burmistrza poinformował, że sprawa zostanie zgłoszona do zarządcy dróg.  
 
W sprawach bieżących głos zabrała również Skarbnik Miasta. Poinformowała o pozytywnej opinii 

w sprawie wykonania budżetu za 2020 rok , która wpłynęła z Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Katowicach.  
 
Naczelnik Wydziału Promocji Magdalena Kutynia w tym punkcie posiedzenia omówiła kwestie 
związane z ewentualnym przywróceniem Budżetu Obywatelskiego, puli środków przeznaczonych na 
projekty oraz harmonogram prac z tym związany oraz planowany przebieg tegorocznej inicjatywy pn. 
„Zielony Budżet Miasta Bierunia”.  
Głos w sprawie zabrała radna Natalia Grosman, która zaproponowała aby w przyszłym roku sprawy 
związane z „Budżetem Obywatelskim” przesunąć „w przód”, tak by składanie wniosków odbywało się 
do końca maja. Natomiast przewodniczący komisji zaproponował, aby w bieżącym roku przyjąć 
przedstawiony harmonogram z podjęciem uchwały w miesiącu czerwcu.  
 
Ad 5 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie Protokół nr 3/2021 z posiedzenia komisji  
w dniu 18.03.2021 r.  

 

za - 9 głosów 
 

przeciw - 0 głosów 
 

wstrzym. – 0 głosów 
 Protokół przyjęty jednogłośnie. 

 
 
Przewodniczący komisji po zrealizowaniu porządku, zamknął posiedzenie komisji. 
 
 
Integralną część protokołu stanowi nagranie opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej.  
 
 
Na tym protokół zakończono.       
Protokołowała:   
Agnieszka Ryba       
 

Przewodniczący Komisji Finansów 
  

 
Edward Andrejczuk 


